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ji Keres&e&elmi minisssier beíilioíia 
a sxaiymaszi autóbusssfúratolnat í s . 

(A 'Délmagyarország munkatársától.) Alig 

«£hány nappal ezelőtt indította meg a város 
legrentábilisabbnak ígérkező üzeme, az autó-
buszüzem a szatymazi autóbuszjáratokat, a 
melyeknek megindítását a szatymaziak már 
pagyon régen sürgetik. Az uj járatok nagyon 
beváltak, a hatalmas társaskocsik állandóan 
toegtelve közlekedtek Szeged és Szatymaz kö-
zött, különösen azok a szegediek használták 
px az olcsó, kényelmes és gyors közlekedési 
^gzközt, akiknek a szomszédos Szatymazou 
yan a szőlőjük, de Szegeden kell hivatalba 
járniuk. Rövid néhány nap alatt a szeged— 
gzatymazi járatok forgalma lett a legnagyobb 
?az üzem összes járatai közül, 
j Annál nagyobb meglepetést keltett a szegedi 
yárosházán az a kereskedelmi miniszteri ren-
delet, amely a szerdai postával érkezett meg. 
'A kereskedelmi miniszter rendeletében a 
^zeged—szatymazi autóbuszjáratok azonnali 

ijeszüiüetését rendelte el. A miniszter rende-
letét a Szegedi Közúti Vaspálya rt. felebbezése 
alapján adta ki. A villamostársaság azért fe-

lebbezle meg a közgyűlés határozatát, mert a 
szatymazi autóbuszjáratok a városházától ki-
indulva ugyanazon az útvonalon közleked-
nek a város belterületén, amelyen a villa-
mos is közlekedik. Már pedig a város és 
villamosvasút között érvényben lévő szerző-
dés értelmében a város állandó jellegű köz-
lekedési vállalatnak nem adhat engedélyt 
azokra az utvonalakra, amelyekre a villamos 
kapott koncessziót 

A kereskedelmi miniszter indokoltnak ta-
lálta a villamosvasút felebbezéséí és annak 
alapján rendelte el a szatymazi autóbusz-
járatok beszüntetését. A miniszteri rendele-
tet a polgármester .¿szerdán délelőtt kapta meg 
és azonnal intézkedett, hogy az autóbusz-
üzem csütörtöktől kezdve szüntesse be a szaty-
mazi járatokat. Ilyen eredmények születnek 
abból, hogy a hatóság — nem törődve szer-
ződésekkel és egyéb jogokkal — kellő. elő-
késztés és alaposság nélkül indit meg üzeme-

A mérnöki hivatal elnézésért esdekel, 
&mléií öi'feaí napig fensz százalékkal kevesebb 

vizei ad a vizmiielep. 
A vizmütelep egyik kuíja felmondta a szolgálatot. 

. (A Délmagyarország munkatársától.) A 

hetek óta tartó vizmizériák okairól a mérnöki 
hivatal eddig mindig ugy nyilatkozott, hogy a 
vízhiány oka az általános vízpazarlásban 

keresendő és komoly Ígéretek hangzottak el 
arra is, hogy az eddig észlelt zavaros és 
homokos viz azonnal megszűnik, mihelyt el-
készülnek a vízvezetéki hálózat kitisztitésával. 
A vizvezeték vize azonban még ma is zava-
ros. Az emeleti lakásokba pedig csak ritkán 
ut fel viz. 

A vizmizériákkal súlyosbított kánikulában 
szenvedő közönségre most a szerdai nap kel-
lemetlen meglepetést hozott. A mérnöki hi-
vatal bejelenti a vizjogyasztá közönségnek, 

(hogy a vizmütelep egyik kútjának 28 méter 

mélységben fekvő szívócsöve ismeretlen be-

jiatás következtében eltörött, A hivatalos je-

lentés szerint 

? 

a város közönsége öí-haí napon 
éí, anüig az elíöröíl szívócsövei 
kicserélik, naponta 2500 köb-
méter vizzei kap kevesebbet, 
ami 20 százalékos csökkenést 

idéz eiö. 

A mérnöki hivatalban először arra gondol« 
tak, hogy az éjjeli vízszolgáltatást beszünte-
tik. Régebbi tapasztalatok alapján azonban 
ezt a tervet elejtették, mivel attól féltek, 
hogy a közönség ebben az esetben még nap-
pal annyi vizet tartalékol magának, hogy az 
éjjeli elzárással sem gyűjthet tartalékot a 
vizmütelep. 

Ilyen előzmények után a mérnöki hivatal el-
határozta, hogy a 20 százalékos vizcsökkénést 
bejelenti a közönségnek és 

szives elnézésért esdekel. 

A1 nem nssei ra a varos 
á l l a p i í o í í ú U m&g a "k.úr§úsi b i s s o í í s ü g ü l é s é n . 

(A D é I m a g y a r o r s z á g m u n k a t á r s á t ó l ) 
kórházi bizottság dr. S o m o g y i Szilveszter 

polgármester elnökletével szerdán délben ülést tar-
tott, amelyen dr. D e l i r e Péter igazgató-főorvos 
beterjesztette a kórház jövő évi költségvetését, 
amelyet majd a népjóléti minisztériumba terjesz-
tenek fel jóváhagyás végett. 

Az ülésen dr. Debre Péter bejelentette, hogy 
a kórház jövő évi kiadásai 216,546 pengőre rúg-
nak. E z az ö s s z e g a z o n b a n a z á p o l á s i 
d i j a k b ó l b e f o l y ó j ö v e d e l e m b ő l meg-
J t é r ü l , u gy , h o g y d e f i c i t e l ő r e l á t h a - , 
Yióan n e m z a v a r j a m e g a k ó r h á z p é n z-
v igyi e g y e n s ú l y á t . 

' ¿ Az egyes kiadási tételeket részletezve dr. Debre 
4 rgató-főorvos bejelentette, hogy a kórház a 

múlt évben 72 ezer pengőt irányzott elő az ét-
kezési ,'költségekre. A népjóléti miniszter ezzel 
szemben előírta, hogy az étkezésre a kórház az 
Utolsó három év átlagánál többet nem költhet. 
!Ez az átlag lényegesen k e v e s e b b a mult évi 
,72 ezer pengőnél. A bizottság végül is ugy hatá j 

rozott, hogy az ü j költségvetési évre ismét 72 
ezer pengőt állit be ezen a cimen és annak el-i 
fogadását külön kéri a minisztertől. 

1 A- gyógyszerköltségeknél minden egyes betegre 
82 fillért ir elő a miniszter. 

— I t t d e f i c i t l e s z — mondotta dr. Debse 
mert a kórháznak nagyobh á gyógyszemütN 

ffcglete. 
Ennek a tételnek a tárgyalásánál a tiszti főorvos 

megjegyezte, hogy a kórházakban nagyon sok a 
gyógyszerfogyasztás. A publikumot az crwjsök va-' 
lésággal ránevelték a receptekre. 
•'.«» En tuiade.a egyes reseplej; Átvizsgálok é j .csak 

NeopeisSiat ajánlat érkezett be 
az Oroszlán-uccal város! Síértsái 

építésére. 
(A Délmagyarország, munkatársától.) 

város Oroszláu-uceai uj bérházának építésére! 
kiirt versenytárgyalási pályázatra beérkezett 
ajánlatok átvizsgálását szerdán folytatták a 
városházán. Megállapították, hogy 46 aján-
lat érkezett be a munkára. Az ajánlatokat 
Ördögh Lajos tb. tanácsnok elnöklete alatt« 
összeült versenytárgyalási bizottság vizsgálta 
át. Á bizottság az egyes pályázók ajánlati 
összegéből megállapította, hogy a munka egésa 
komplexumára reflektáló ajánlatottevők rész-1 

letmunkáí lényegesebben olcsóbbak, mint a 
különféle ipari munkákra pályázó kisipara-
soké. A bérházépitésre különben csak hat ge-
nerális ajánlat érkezett be, mig 40 pályázó 
a különböző ipari munkákra tett ajánlatot. 

A mérnöki hivatal a bérház építésére 845.115 
pengőt irányzott elő. A generális vállalkozók 
közül a legolcsóbb a Szolcsányi és Takács 
cég 828.612 pengővel, mig utána sorban a 
Czigler, Erdélyi és Breuer, Bartos Mór , Li-

geti Béla és a Bankegyesület rt. következnek, 
A beérkezett ajánlatokat a versenytárgya-

lási bizottság a városi számvevőséghez tetta 
át, ahol az ajánlatokat átszámítják. A szám* 
vevőség munkáját julius 15-ig befejezi, mi-
vel az építkezést még augusztusban meg kell 
kezdeni, mert ebben az esetben öt évvel hosz-
szabb adómentességet kap a Yáros. 

azután engedélyezem — mondotta Debre. A felsze-
relési cikkekre a tavalyinál 8-10 százalékkal nagyobb 
összeg szerepel a költségvetésben, mivel a kór-
h á z b e t e g á l l o m á n y a e r ő s e n m e g n a x 
g y o b b o d o t t . Hasonlóan nagyobb összeggel sze-
repel a fűtési és a világítási tétel is, 

Bejelentette az igazgató-főorvos azt is, hogy a 
közkórháznak sürgősen szüksége van a 

laboratórium felállítására. 

A laboratórium felállításához a népjóléti minisz-
ter annak idején 100 millió korona hozzájárulást 
igért. E z az ö s s z e g a z o n b a n m é g n e m 
é r k e z e t t l e a v á r o s h o z . A kórházi igazgató 
ezzel kapcsolatban bejelentette a kórházi bizott-
ságnak, hogy a laboratóriumot a kórház s a j á t 
e r e j é b ő l akarja felállítani és nem várja be a 
népjóléti miniszter 100 millió koronáját, 

A polgármester indítványára a bizottság meg-
bizta az igazgató-főorvost a laboratórium költség-
vetésének összeállításával cs annak mielőbbi be-
mutatására szólította fel. 

Szóba került még a; bizottság ülésén áz is, 
hogy a közkórház még mindig közel hárommillif 
árdnyi összeggel tartozik a város főpénztárának. 
Ez a deficit még 1919-től kezdve keletkezett. As 
állam ugyanis ezekben as években nem emelte 
az ápolási dijakat, ugy, hogy a kórház pénzügyi 
helyzete teljesen felborult A kórház azonban már | 
második esztendeje kiegyensúlyozott költségvetés-
sel dolgozik, de arról szó sem lefest, hogy az 
önhibáját) kívül keletkezett hárommiíliárdos de-
ficitet belátható idő'n belül megfesse a várc> 

sak * I 

ncs t i b 
á b f á j á s ! 

Fj a léba? Különösen a lábhát, riszt vagy boka 
táján? Vannak r e u m a t l k u s vagy kereszttáji 

fájdalmai ? 

M e r i ha igen, ugy bizonyára tat van terhelve a 
i & lába vagy lábboltozata süllyedt. 

M i s á é n szenvedő Immár biztos segít-
ségre számithat, mert az orthopad-tech-

nika korszakalkotó sikert ért el egy pneu-
mat ikus cipőbetét, a 

P n e u m e t t e 
megteremtésével. 

A világszabadalom által védett Psieumeíle-bctét 
egy puha légpárnával, illetőleg egy valódi 

kicsiny pneumatik segítségével emeli az érzékeny 
lábhát boltozatát és alkalmassá teszi a lábat az 
egész testsúly arányos viselésére. 

A Pneumette fájóslábn embereket hosszú gya. 
loglásra, sok járásra képesiti anélkül, hogy fáj-

dalmat éreznének vagy elfáradnának, mert a betét 
pneumatikus voltánál fogva nem mereven, hanem a 
lébizületek mozgásának megfelelően simutékonyen 
emeli a láb boltozatát. 

A Pneumette-betét mindenféle cipőben észreuét• \ 
lenül használható, pehelykönnyű és tartós. Ktuá• j 
natra mindenkinek 

8 napi próbaidőre 
egy Pneumatte-betétet adunk, ha nem felel meg, • 
az árát visszatérítjük. 

Győződjék meg személyesen t 
Még ma tegyen vele kísérletet i 

ÍNem ért meg Önnek a fájdalommentes járás a j 
•isérletet ?) 

Szegeden kizárólag 

S A N D B E M O H E N R I K 
orvosi mBszertárában SzéehenyMé? 16. 

M i u s 14-én, 15-én, 18-án eyy elsfireitdS német 
l á b s p e c i a l i s t a d í j t a l a n u l áll a 

kSzönség rendelkezésére. 

Szőnyegcsomózáskan 
gyaUorloit lány olt 

azonnal ielvéíeíneh. 

29 
Szent Esfiiún-tér & 92 ] 


